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BROI.0002.6.2018 
 

Protokół nr XXXVI/18 
z obrad XXXVI Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia  25 września 2018 roku 
 

 
1. Otwarcie XXXVI Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Wierzowiecki   Przewodniczący Rady dnia 25 września 2018 roku 
o godzinie 1110 otworzył obrady XXXVI Sesji Rady Powiatu we Włocławku. 
Przewodniczący Rady powitał:  wójtów i burmistrzów, radnych Województwa Kujawsko – 
Pomorskiego, Panią Magdalenę Fejdowską – Państwowego Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego, radnych, następnie Pana Kazimierza Kacę - Starostę Włocławskiego, Pana 
Marka Jaskulskiego – Wicestarostę,  kierowników jednostek organizacyjnych powiatu, 
przedstawicieli środków masowego przekazu, a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
  
2. Stwierdzenie quorum 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach 
Rady Powiatu bierze udział 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu 
wynoszącego 21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
O godzinie 1115 na obrady przybył Pan Marek Jaskulski. W obradach uczestniczyło 
15 radnych.  
 
3. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 

w sprawie jego zmiany.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad XXXVI Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku, ustalony w trybie § 9 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, radni 
otrzymali wraz  z zawiadomieniem o jej zwołaniu.  
Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym - Rada 
Powiatu, w trakcie sesji, może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady. Zgodnie też z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad może wystąpić 
radny, komisja, klub radnych, zarząd powiatu, starosta.  
Przewodniczący Rady poinformował, że w przypadku przyjęcia przez Wysoką Radę wniosku 
o uzupełnienie porządku obrad o konkretny punkt dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały 
w danej sprawie, to na wnioskodawcy spoczywać będzie obowiązek przedłożenia i doręczenia 
radnym, przed przystąpieniem do realizacji tego punktu, projektu uchwały spełniającego 
wymagania formalne określone  w statucie. 
Poinformował także, iż w myśl § 17 ust. 4 Statutu Powiatu - w przypadku uzupełnienia lub 
zmiany porządku obrad rada może przystąpić do rozpatrzenia wprowadzonych, nowych 
punktów tego porządku bez konieczności uzyskiwania opinii właściwej komisji do 
przedłożonych projektów uchwał dotyczących tych punktów.  
Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu we Włocławku pismem z dnia 
24 września 2018 r. wniósł o:  
- wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
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Włocławskiego na lata 2018 – 2026 wraz z tekstem jednolitym,  
- wprowadzenie autopoprawki  do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 
wraz z tekstem jednolitym.  
- poszerzenie porządku obrad o punkt: 
- Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat 
Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski  w roku 2018. 
 
O godzinie 1120 na obrady przybyli radni:  Pan Karol Matusiak oraz Pan Jan Krzyżanowski.  
W obradach uczestniczyło 17 radnych.  
 
Przewodniczący Rady poprosił przedstawiciela wnioskodawcy o uzasadnienie wniosków 
o zmianę porządku obrad XXXVI sesji.  
O godzinie. 1122 na obrady przybyła Pani Jadwiga Fijałkowska. W obradach uczestniczyło 18 
radnych.  
Pani Iga Przytstałowska - Skarbnik Powiatu powiedziała, że w dniu dzisiejszym w imieniu 
Zarządu Powiatu została przedłożona autopoprawka, zarówno do uchwały budżetowej,  jak 
i wieloletniej prognozy finansowej. W przypadku budżetu wnioskiem Wojewody zostały 
zwiększone dotacje dla Powiatu Włocławskiego na realizację programu „Dobry strat”, jak 
również środki na realizację zadań bieżących w Powiatowym Inspektoracie Nadzoru 
Budowlanego. W związku z tym po stronie dochodów w autopoprawce zostały uwzględnione 
te zmiany. Do zarządu wpłynęły też wnioski i pisma zarówno dysponentów środków 
budżetowych, jak i przedstawicieli samorządu gminy Kowal. Zarząd uwzględnił 
w autopoprawce zabezpieczenie w budżecie środków na pomoc finansową dla Gminy Kowal 
na realizację jej zadania własnego inwestycyjnego, jak również wniosek Dyrektora 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie związany z  realizacją świadczenia „Dobry Start”. 
Zostały uwzględnione również wnioski Głównego Księgowego- przesunięcie między 
działami, co należy tylko do kompetencji rady. W wyniku konieczności dokonania 
oczywistych omyłek pisarskich skarbnik uwzględniła te informacje i prosiła Wysoką Rade 
o uwzględnienie autopoprawki wraz z tekstem jednolitym. Jeśli chodzi o wieloletnią prognozę 
finansową, to mówi się tutaj o uwzględnieniu w limitach na lata 2019-2020 przedsięwzięć 
wieloletnich, które powiat zamierza zrealizować  w latach przyszłych i dotyczą: projektu 
realizacji drogi Lubraniec-Kruszynek. Został złożony wniosek do Wojewody 
o zabezpieczenie środków w ramach dofinansowania na realizację tego zadania, jak również 
budowa budynku biurowego wraz z parkingiem służącym wykorzystaniu zadań publicznych 
realizowanych przez powiat włocławski. Uwzględniono propozycje realizacji tego 
przedsięwzięcia na lata przyszłe. Skarbnik zwróciła się do Rady Powiatu, aby uwzględniła te 
informacje i przyjęła autopoprawki wraz z tekstami jednolitymi.  
Przewodniczący Rady zapytał – czy któryś  z uprawnionych podmiotów chciałby w tej 
chwili zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad XXXVI sesji ? 
Wobec braku  głosów, Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania wniosków 
Zarządu Powiatu. Poinformował, iż zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym rada powiatu może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością 
głosów ustawowego składu rady. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu 10 zmienionego porządku 
obrad XXXVI sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2018 – 2026 i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-13 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku obrad autopoprawki do projektu uchwały 
w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2018 i tym samym punkt 10 porządku obrad otrzymuje 
brzmienie:  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2018 – 2026 wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu 11 porządku obrad XXXVI 
sesji o autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 r. 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-13 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnienie w realizowanym porządku obrad autopoprawki  do 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 r. i tym samym punkt 11 porządku 
obrad otrzymuje brzmienie:    
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 wraz z autopoprawką 
(tekst jednolity).   
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za poszerzeniem porządku obrad XXXVI Sesji  
o punkt w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski w roku 2018 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-13 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
powiatu postanowiła o poszerzeniu porządku obrad XXXVI sesji o punkt - Rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla 
Gminy  Lubień Kujawski w roku 2018. 
Punkt ten realizowany będzie jako punkt 14  poszerzonego porządku obrad bezpośrednio po 
punkcie 13, w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski jednostkom samorządu terytorialnego zadań 
związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych 
dróg w sezonie zimowym 2018/2019. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad XXXVI sesji, po przyjęciu przez 
Wysoką Radę zmian, składa się z 18  punktów. Przewodniczący Rady przystąpił do jego 
realizacji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
4. Powołanie dwóch sekretarzy obrad XXXVI Sesji Rady Powiatu we Włocławku.    
 
Przewodniczący Rady zgodnie z § 9 ust. 2 Statutu Powiatu Włocławskiego zaproponował na 
sekretarzy obrad XXXVI Sesji: Pana Jana Krzyżanowskiego i zapytał -  czy wyraża Pan 
zgodę?  
Radny Jan Krzyżanowski wyraził zgodę.  
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Przewodniczący Rady zaproponował  Pana Karola Matusiaka na sekretarza  i zapytał – czy 
wyraża Pan zgodę? 
Pan Karol Matusiak  wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy są inne kandydatury? 
Wobec braku innych kandydatur Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby Pan Jan 
Krzyżanowski był Sekretarzem obrad XXXVI Sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-15 
Przeciw –0 
Wstrzymało się-1  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby Pan Karol Matusiak był Sekretarzem 
obrad XXXVI sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-15 
Przeciw –0 
Wstrzymało się-1  
Na podstawie przeprowadzonych głosowań Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzami 
obrad XXXVI Sesji zostali: Pan Jan Krzyżanowski i Pan Karol Matusiak. 
Jednocześnie poinformował, iż z urzędu dzisiejsze obrady Rady protokołują: Pani Katarzyna 
Dąbrowska – Czerwińska i Pani Marta Grzegórska.  
O godzinie 1125 na obrady przybyła Pani Anna Kozłowska w obradach uczestniczyło 
19 radnych.  
    
5. Przyjęcie protokołu nr XXXV/18 z dnia 22 sierpnia 2018 roku 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 2 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XXXV Sesji, który był do 
wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej 
w katalogu - AKTY PUBLICZNOPRAWNE, PROTOKOŁY,  podkatalogu - Protokoły 
z Sesji Rady Powiatu. 
Stosownie do przepisów § 28 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego, radni mogą zgłosić 
zastrzeżenia lub poprawki do protokołu z sesji udostępnionego w trybie § 27 ust. 6, nie 
później jednak niż do chwili rozpoczęcia kolejnej sesji, w trakcie której protokół ma być 
przyjmowany.  
Jednocześnie poinformował, iż protokół z sesji udostępniony w trybie § 27 ust. 6, do którego 
nie zostaną wniesione zastrzeżenia lub poprawki, na wniosek przewodniczącego rady, rada 
przyjmuje w drodze aklamacji po wygłoszeniu przez przewodniczącego rady formuły: „Jeżeli 
nie usłyszę sprzeciwu będę uważał, że rada protokół przyjęła”. Przyjęcie protokołu 
potwierdza przewodniczący rady składając na nim swój podpis. 
Zgłaszając zastrzeżenia lub poprawki do protokołu w trybie § 28 ust. 1 zgłaszający 
przedstawia na piśmie propozycję zmiany treści konkretnych fragmentów protokołu, 
o przyjęciu których rozstrzyga rada w odrębnych głosowaniach. Zgłoszenie zastrzeżeń lub 
poprawek bez sfomułowania na piśmie propozycji zmiany konkretnego fragmentu protokołu 
zwalnia radę od ich rozstrzygania. 
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek. Przewodniczący Rady 
powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu a sprzeciwu nie było, to stwierdził, że rada 
powiatu przyjęła protokół nr XXXV/18 z dnia 22 sierpnia 2018 roku.  
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6. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia  

22 sierpnia 2018 roku do dnia 13 września 2018 roku. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 14 września 2018 
roku do dnia sesji.     

 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu Włocławskiego – Rada Powiatu rozpatruje 
sprawozdanie  zarządu z wykonywania uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz 
sprawozdanie starosty z działalności zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania 
zarządu  z wykonywania  uchwał  rady  i jego działalności  zarządu pomiędzy sesjami do dnia 
sesji. 
Radni otrzymali  sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności w okresie od dnia 22 sierpnia 
2018 roku do dnia 13 września 2018 roku zawierające informację z posiedzenia z dnia 22 i 30 
sierpnia 2018 r., oraz 4 i 10 września 2018 r. W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali 
sprawozdanie starosty z działalności zarządu w okresie od dnia 14 września 2018 roku do 
dnia sesji, zawierające informację z dnia  14 i  24 września 2018 r.  
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę celem zapoznania ze sprawozdaniem starosty.  
O godzinie 1135 na obrady przybył Tomasz Chymkowski. W obradach uczestniczyło 
20 radnych.  
Po przewie Przewodniczący Rady wznowił obrady i otworzył dyskusję nad przedłożonym 
sprawozdaniem.  
Przewodniczący Rady poinformował jednocześnie, iż Pan Starosta lub wyznaczona przez 
niego osoba ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na 
pytania.    
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Radny Roman Gołębiewski zadał pytanie dotyczące sprawozdania Zarządu Powiatu we 
Włocławku z dnia 14 września 2018 r., na którym przyjmowany był projekt umowy 
o partnerstwie pomiędzy Powiatem Włocławskim a Gminą Włocławek w sprawie realizacji 
przebudowy drogi powiatowej Lubraniec-Kruszynek, która z oczywistych względów bardzo 
interesuje radnego. Radny bardzo się z tego cieszy, że po latach zrozumiano błąd i ta 
inwestycja ma szansę realizacji. Radny zapytał, czy wzrost wartości tej inwestycji z około 
6 mln zł do obecnie około 10 mln zł wynika ze wzrostu cen, czy także  z innych powodów? 
Jakich zasad i z czego wynika wysokość udziału gminy Włocławek w tej realizacji? O ile 
dobrze radny  pamięta przy inwestycji w wysokości 6 mln zł planowany udział gminy 
wynosił 31% udziału własnego, czyli około 1 mln zł, a teraz została przyjęta  kwota 
w wysokości 700 000 zł. Radny nic nie zarzuca tylko prosi o wyjaśnienie, według jakich 
zasad te stawki partnerskie zostały przyjęte?  
Pan Kazimierz Kaca - Starosta Włocławski odpowiedział, że nie ma zwiększenia 
dodatkowych spraw. Wiadomo, że ceny uległy wzrostowi. Poproszono o uaktualnione ceny. 
Starosta nie pamięta ile było w dokumentacji. Całokształt dokumentacji został zachowany, 
zwiększono cennik szczególnie materiałów i robocizny. Jeśli chodzi o drugi temat, to 
zmieniły się zasady. W tej chwili to partnerstwo nie jest potrzebne do Urzędu 
Wojewódzkiego. Były zasady mówiące o innych stawkach. Długo dyskutowano na ten temat 
na zarządzie. Jeśli partnerstwo nie jest już wymagane, to powinno się przyjąć zasadę. Powiat 
wspomaga 11% i gminy powinny 11% wspomagać powiat w stosunku do dróg powiatowych 
starosta uważa, że to partnerstwo 11% będzie perspektywą przyjętą do rozwiazywania 
problemów na przyszłość.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają jeszcze jakieś pytania? 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeśli zmieniły się zasady wspomagania to trzeba będzie 
w przyszłości cofnąć się do tyłu i tym gminom, które udzielały powiatowi 31% to powiat też 
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powinien wspomagać 31%, żeby to było sprawiedliwe.  
Wobec braku  głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła 
w dniu 25 września 2018 r. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego 
działalności w okresie od dnia  22 sierpnia 2018 roku do dnia 13 września 2018 roku 
i Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 
14 września 2018 roku do dnia sesji.     
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia  
22 sierpnia 2018 roku do dnia 13 września 2018 roku stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu. 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 
14 września 2018 roku do dnia sesji stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.     
 
7. Stan bezpieczeństwa sanitarnego Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego 

w I półroczu 2018 roku.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny 
przedstawiła na dzisiejsze obrady rady informację dotyczącą stan sanitarnego miasta 
Włocławek i Powiatu Włocławskiego za I półrocze 2018 r.  Informacja zawiera dane 
dotyczące: sytuacji epidemiologicznej chorób zakaźnych i zakażeń, stanu sanitarnego 
placówek ochrony zdrowia, jakości wody przeznaczonej do spożycia przez ludzi, stanu 
sanitarnego pływalni i miejsc okazjonalnie wykorzystywanych do kąpieli, stanu sanitarnego 
obiektów żywienia zbiorowego, produkcji i obrotu środkami spożywczymi oraz warunki 
sanitarno – higieniczne w placówkach nauczania, wychowania i wypoczynku dzieci 
i młodzieży, środków zastępczych tzw. „dopalaczy”, stanu sanitarnego obiektów użyteczności 
publicznej  oraz środków transportu, środków zapobiegawczego nadzoru sanitarnego oraz 
promocję zdrowia. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Piotra Stannego - Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Piotr Stanny - Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego poinformował, że w  dniu 13 września 2018 r. odbyło się posiedzenie Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, podczas którego komisja zapoznała 
się z informacją o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Miasta Włocławek i Powiatu 
Włocławskiego w I półroczu 2018 roku.  Po dyskusji komisja jednogłośnie przyjęła w/w 
informację.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Roman Gołębiewski – Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformował, że w dniu 17 września 2018 r. odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych, podczas którego komisja zapoznała się z informacją o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego w I półroczu 2018 
roku.  Po dyskusji komisja jednogłośnie przyjęła w/w informację.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją. 
Jednocześnie poinformował, iż obecna na sesji pani Magdalena Fejdowska - Państwowy 
Powiatowy Inspektor Sanitarny  ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli 
odpowiedzi na pytania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosu 
sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 25 
września 2018 roku przyjęła Informację Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego 
we Włocławku o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Miasta Włocławek i Powiatu 
Włocławskiego w I półroczu 2018 roku.  
Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego w I półroczu 2018 
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roku stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.     
 
8. Informacja z przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2018 r. 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku przedłożyła na obrady Rady Powiatu 
informację dotyczącą realizacji planu finansowego jednostki za okres I półrocza 2018 roku. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Roman Gołębiewski – Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformował, że w dniu 7 sierpnia 2018 r. odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych, podczas którego komisja zapoznała się z informacja z przebiegu wykonania 
planu finansowego za I półrocze 2018 r. Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku.  Po dyskusji komisja jednogłośnie przyjęła w/w informację 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jerzego Pawłowskiego – Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Jerzy Pawłowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 12 września br. analizowała Informację z przebiegu 
wykonania planu finansowego za I półrocze 2018 r. Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 
Komisja jednogłośnie, pięcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała Informację.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Roman Tomaszewskie – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że  Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 17 września br. 
analizowała Informację z przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2018 r. 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. Komisja 
jednogłośnie, sześcioma glosami „za”, pozytywnie zaopiniowała Informację.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Anna Dębicka – Dyrektor 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, która 
ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku  głosu 
sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 
25 września 2018 r. przyjęła informację z przebiegu wykonania planu finansowego za 
I półrocze 2018 r. Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku. 
Informacja z przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2018 r. Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stanowi załącznik nr 7 do 
niniejszego protokołu.     
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji Zarządu Powiatu we 

Włocławku o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za I półrocze 
2018 roku oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2018 – 2026.   

 
Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu stosownie do przepisu art. 266 ust. 
1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych przedstawił Radzie Powiatu 
informację o przebiegu wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2018 roku oraz informację 
o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej. 
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W materiałach na sesję radni otrzymali kserokopię uchwały nr 10/I/2018 Składu 
Orzekającego nr 10 RIO w Bydgoszczy z dnia 3 września 2018 roku wyrażającej opinię 
o informacji  o przebiegu wykonania budżetu powiatu za pierwsze półrocze 2018 roku. 
Z uchwały wynika, że RIO pozytywnie zaopiniowała informację o przebiegu wykonania 
budżetu Powiatu Włocławskiego za I półrocze 2018 r.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jerzego Pawłowskiego – Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pan Jerzy Pawłowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 12 września br. analizowała projekt uchwały dotyczący 
informacji Zarządu Powiatu we Włocławku o przebiegu wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za I półrocze 2018 roku oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej 
prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018 – 2026.  Komisja jednogłośnie, 
pięcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewskie – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Panie i Panowie Radni, Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 
17 września br. analizowała projekt uchwały dotyczący informacji Zarządu Powiatu we 
Włocławku o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za I półrocze 2018 roku 
oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego 
na lata 2018 – 2026.  Komisja jednogłośnie, sześcioma głosami „za”, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Iga Przystałowska – Skarbnik 
Powiatu, która  ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na 
pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Skarbnik Powiatu powiedział, że w dniu dzisiejszym rada podejmuje uchwałę, w której 
publikator ustawy o finansach publicznych uległ zmianie. Skarbnik poprosiła o uwzględnienie 
pozycji 1669 i pozycji 1693 w publikatorze do ustawy o finansach publicznych. 
W przedłożonym materiale są załączniki do uchwały Zarządu Powiatu, a te załączniki 
stanowić winny również załącznik nr 1 i nr 2 do podejmowanej uchwały rady. Skarbnik 
poprosiła o przegłosowanie poprawek. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby załącznik nr 1 i nr 2 stały się 
załącznikami do przedkładanego projektu uchwały Rady Powiatu i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za 17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym , aby publikatory 1669 i 1693 uwzględnić 
w podstawie prawnej  i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za 17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 2 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty - 25 września 
2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz 
z przegłosowanymi poprawkami i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
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Za 17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 25 września 2018 r. w sprawie przyjęcia informacji 
Zarządu Powiatu we Włocławku o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 
I półrocze 2018 roku oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2018 – 2026 została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie przyjęcia informacji Zarządu 
Powiatu we Włocławku o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za I 
półrocze 2018 roku oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2018 – 2026 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.     
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 25 września 2018 r. w sprawie przyjęcia 
informacji Zarządu Powiatu we Włocławku o przebiegu wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za I półrocze 2018 roku oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej 
prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018 – 2026 stanowi załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu.     
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 

Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2018 – 2026 wraz z autopoprawką (tekst jednolity).  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 
i nr 2. W materiałach na sesję radni otrzymali projekt uchwały, a w dniu dzisiejszych obrad – 
autopoprawkę oraz tekst jednolity projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jana  Krzyżanowskiego - Wiceprzewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Jan Krzyżanowski  – Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 17 września br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  
Komisja jednogłośnie, sześcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna Skarbnik Powiatu, która ustosunkuje się do 
głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Wobec braku głosów w dyskusji, przed rozpoczęciem procedury głosowania, Przewodniczący 
Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały – daty 25 września  2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał Radnych, jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-16 
Przeciw –0 
Wstrzymało się-0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 25 września 2018 r. w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2018 – 2026 została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018 – 2026 
stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.     



 10 

Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 25 września 2018 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2018 – 2026 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.     
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 

Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 wraz 
z autopoprawką (tekst jednolity).  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zmian w planie dochodów 
i wydatków w związku z decyzją Wojewody Kujawsko-Pomorskiego zwiększającej 
i zmniejszającej plan dotacji, na wnioski dysponentów środków budżetowych,  
zmniejszeniem rezerw celowych na wydatki bieżące i inwestycyjne oraz zwiększenia 
wydatków z tytułu planowanych dotacji celowych na pomoc finansową z budżetu powiatu dla 
jednostek samorządu terytorialnego. W materiałach na sesję radni otrzymali projekt uchwały, 
a w dniu dzisiejszych obrad otrzymali autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Jan Krzyżanowski  – Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 17 września br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący zmian w budżecie Powiatu na rok 2018. 
Pytania dotyczyły deficytu budżetowego oraz refundacji środków za budowę domków 
dziecka, Po dyskusji, komisja jednogłośnie, sześcioma glosami „za”, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.   
Jednocześnie poinformował, iż obecna na sesji Skarbnik Powiatu, działając w imieniu 
Zarządu Powiatu, ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi 
na pytania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty –  25 września  
2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał Radnych, jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za - 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się - 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 25 września 2018 r. w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018  
została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018  stanowi 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 25 września 2018 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2018  stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 



 11 

 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2018 dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 
do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy przyznania dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego. Zarząd Powiatu przedstawił 
propozycje przyznania dotacji dla następujących podmiotów:  
1) Parafii Rzymskokatolickiej  p.w. Narodzenia NMP, Zgłowiączka 21, 87-890 Lubraniec  

w wysokości 13 000,00 zł.  
2) Parafii Rzymsko – Katolickiej p.w. Św. Mikołaja Lubanie 16, 87-732 Lubanie 

w wysokości 10 000,00  zł.  
3) Parafii Rzymsko-Katolickiej św. Stanisława Biskupa, pl. Władysława Łokietka 13, 87-880 

Brześć Kujawski  w wysokości 13 000,00 zł.  
4) Rzymskokatolickiej Parafii pw. Św. Jakuba Apostoła, Chełmica Duża,   87 - 811 Fabianki  

w wysokości 13 000,00 zł.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że W dniu 17 września 2018 r. odbyło się posiedzenie Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu, podczas którego Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie przyznania w roku 2018 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 
lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu 
Włocławskiego oraz jej wysokość zaproponowana przez Zarząd Powiatu we Włocławku.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewskie – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 17 września br. analizowała projekt 
uchwały dotyczący przyznania w roku 2018 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 
lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu 
Włocławskiego oraz jej wysokość. Komisja jednogłośnie, sześcioma glosami „za”, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty –  25 września  
2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, jest za podjęciem uchwały zawierającą wysokość 
przyznania dotacji zaproponowanych przez zarząd powiatu i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw –0 
Wstrzymało się-0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 25 września 2018 r. w sprawie przyznania w roku 2018 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość 
została podjęta. 
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyznania w roku 2018 dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość stanowi załącznik 
nr 14 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 25 września 2018 r. w sprawie przyznania w 
roku 2018 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej 
wysokość stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez 

Powiat Włocławski jednostkom samorządu terytorialnego zadań związanych 
z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg 
w sezonie zimowym 2018/2019. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy powierzenia prowadzenia 
zadań publicznych związanych z utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących 
w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2018/2019 na terenie gmin: Baruchowo, Chodecz, 
Fabianki, Lubanie, Choceń, Miasto Kowal zadań związanych  z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg  w sezonie zimowym 2018/2019. 
Uchwała dotyczy również powierzenia Gminie Lubraniec prowadzenia zadania publicznego 
związanego  z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych wyłącznie dla ulic leżących 
w  ciągu tych dróg  w sezonie zimowym 2018/2019. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jana Krzyżanowskiego – Przewodniczącego Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Jan Krzyżanowski  – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformował, iż Komisja Infrastruktury i Rozwoju na posiedzeniu w dniu 17 września 2018 
r. analizowała projekt uchwały dotyczący zimowego utrzymania dróg w sezonie zimowym 
2018/2019. Dyskusja dotyczyła przebiegu zimowego utrzymania dróg w sezonie 2017/2018., 
czy powiat zaoszczędził środki finansowe, dlatego że przekazał zadania samorządom? Jak 
przedstawiała się współpraca z gminami oraz utrzymania przylegających chodników do dróg 
powiatowych, jak ten problem jest rozwiązany lub będzie rozwiązany z samorządami lub we 
własnym zakresie?  Po dyskusji komisja jednogłośnie sześcioma glosami „za”, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, proszę 
o uzupełnienie paragrafu 5, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty –  25 września  
2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał Radnych, jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw –0 
Wstrzymało się-0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 25 września 2018 r. w sprawie wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski jednostkom samorządu terytorialnego zadań 
związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych 
dróg w sezonie zimowym 2018/2019 została podjęta.  
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
przez Powiat Włocławski jednostkom samorządu terytorialnego zadań związanych 
z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w 
sezonie zimowym 2018/2019 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 25 września 2018 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na przekazanie przez Powiat Włocławski jednostkom samorządu terytorialnego zadań 
związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych 
dróg w sezonie zimowym 2018/2019 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 

Powiat Włocławski dla Gminy  Lubień Kujawski w roku 2018. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy udzielenia w 2018 r. 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej  dla Gminy Lubień Kujawski  w wysokości 
300 000,00 zł  z przeznaczeniem na realizację  zadania własnego gminy w zakresie: „Zmiana 
sposobu użytkowania budynku byłego Domu Dziecka na potrzeby Dziennego Domu dla osób 
starszych”.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw –0 
Wstrzymało się-0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 25 września  2018 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski w roku 2018 została 
podjęta. 
Projekt uchwała Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
przez Powiat Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski w roku 2018 stanowi załącznik nr 18 
do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 25 września  2018 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski w roku 2018 
stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
 
15. Zapytania radnych. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie § 21 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego 
– zapytania mogą być składane w sprawach mniej złożonych, dotyczących aktualnych 
problemów  powiatu,  a  także  w  celu  uzyskania  informacji  o konkretnym  stanie 
faktycznym sprawy, a wnioski w szczególności w celu ulepszenia lub usprawnienia 
określonego stanu rzeczy lub podjęcia działań w określonej sprawie. 
Przewodniczący Rady poprosił Radnych o pytania z  zaznaczeniem, na które ma być 
udzielona odpowiedź na piśmie. Przewodniczący Rady poinformował, że odpowiedź, na 
złożone w trakcie obrad rady zapytania, udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu 
przez wyznaczonego członka zarządu bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części 
porządku obrad tej samej sesji, w trakcie której została  zgłoszona. 
Radny, który uzna, że ustna odpowiedź jest niepełna lub mało precyzyjna  może ponowić 
swoje zapytanie składając je na piśmie. 
Radny Roman Tomaszewski powiedział, że korzystając z obecności Pana Dyrektora PZD 
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we Włocławku z/s w Jarantowicach zapytał - jakie są procedury, kiedy dochodzi do wniosku, 
że drzewa przydrożne mają zostać usunięte? Jaki jest okres, kiedy te drzewa zostaną usunięte? 
Niektóre z nich zagrażają mieszkańcom powiatu, ponieważ są w złym stanie. 
Pan Tadeusz Wiśniewski – Dyrektor PZD we Włocławku z/s w Jarantowicach 
poinformował, że procedura jest dla wszystkich jednakowa w oparciu o decyzje 
administracyjną wydaną przez właściwy organ gminny. Jeżeli chodzi o kwalifikacje, czy 
podlega to wycince, czy nie, to zawsze w okresie listopada/października wykonywany jest 
przegląd i kwalifikowane są pojedyncze, czy większe ilości drzew do wycinki. Później 
wysyłany jest odpowiedni wniosek do miejscowej gminy o wydanie decyzji. Jeśli uznać taki 
drzewostan, że  jest chory bądź uszkodzony, to są umieszczane do planu wyrębu na następny 
rok. Dyrektor wyjaśnił, że przy drodze, o którą radny pyta, była kwalifikacja, są wydane 
decyzje administracyjne i tam jest około 200 sztuk do usunięcia. Nie jest to praca dla 
pojedynczego rolnika, ten temat wymaga szerszego podejścia do sprawy. Zgodnie z uchwałą 
obowiązuje odpłatność. Żeby to wyciąć trzeba pewne środki zapłacić. Jeśli PZD do tego 
przystąpi, to potencjalny nabywca będzie musiał wnieść opłatę, zawrzeć umowę i dokonać 
wycinki. Dyrektor zwróci uwagę na tę drogę tj. pętle Baruchowska, a Goreń Duży. Jeśli są 
decyzję, a o ile dyrektor dobrze pamięta to są, to przystąpi do takiej wycinki w tym sezonie 
zimowym.  
Radny Roman Tomaszewski powiedział, że drzewa przestały być zielone i są zagrożeniem 
dla mieszkańców powiatu.  
 
16. Interpelacje radnych.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z § 20 ustęp 2 Statutu Powiatu 
Włocławskiego interpelacje składa się w sprawach zasadniczych dla powiatu, a wypowiedź ją 
wyrażająca powinna zawierać w sobie konkretne pytanie odzwierciedlające istotę problemu 
będącego interpelacją. Przewodniczący Rady poprosił o interpelacje z  zaznaczeniem, na 
które ma być udzielona odpowiedź na piśmie.  
Przewodniczący Rady poinformował, że odpowiedź, na złożoną w trakcie obrad rady 
interpelację, udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu przez wyznaczonego członka 
zarządu bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części porządku obrad tej samej sesji, 
w trakcie której została zgłoszona. Radny, który uzna, że ustna odpowiedź jest niepełna lub 
mało precyzyjna  może ponowić swoją interpelację składając ją na piśmie. 
Radni nie złożyli interpelacji. 
 
17. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

 
Przewodniczący Rady  zapytał, czy ktoś chciałby złożyć wnioski bądź oświadczenia?  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że w dniu 6.10.2018 r. w Choceniu odbędzie się VIII 
Powiatowy Samorządowy Turniej Tenisa Stołowego. Zaproszenia i regulaminy zostały 
skierowane do wszystkich gmin. 29.09.2018 r. mija termin zgłaszania do tego turnieju. Radny 
chciałby, aby radni zorientowali się czy rzeczywiście gminy są zainteresowane tym turniejem 
i dokonają zgłoszeń? Radny zaprosił radnych, aby pojawili się na tym turnieju i aktywnie 
wzięli udział poprzez zgłoszenie. Radny organizuje reprezentacje powiatu i każdą osobę, 
która zechciałaby zagrać w  turnieju zostanie zgłoszona na listę, aby dopełnić formalności. 
Mistrzostwa odbywają się w dwóch kategoriach, drużynowej i indywidualnej oraz w kategorii 
VIP-ów. Powiat włocławski jako zwycięzca ostatniego turnieju ma prawo wystawić dwie 
drużyny. Drużyny są dwuosobowe. Kiedyś składały się z 4 zawodników. Trudności 
w różnych gminach były ze skompletowaniem takiego składu, więc zmieniony został 
regulamin i od dwóch turniejów składy są tylko dwuosobowe. W indywidualnej mogą 
stratować zarówno mężczyźni, jak i kobiety w oddzielnych kategoriach.  Mistrzostwa 
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rozpoczynają się o godz. 9. Zakończenie między 14-15. Szczegóły ujęte są w regulaminie.  
Przewodniczący Rady zaprosił radnych do czynnego udziału w turnieju  
Radny Piotr Stanny złożył wniosek dotyczący odpowiedzi na interpelacje, która została 
złożona na ręce Pana Starosty za pośrednictwem Przewodniczącego Rady Powiatu a 
dotyczyła udzielenia informacji w sprawie prac związanych z wydaniem Monografii Powiatu 
Włocławskiego oraz zasad rozdysponowania powyższej publikacji mieszkańcom powiatu 
włocławskiego. Po części, nie tylko z pobudek osobistych, ale po części inspiracją do złożenia 
tej interpelacji były liczne pytania ze strony mieszkańców, kiedy i w jaki sposób mieszkańcy 
powiatu będą mogli stać się właścicielami tego wydawnictwa. W dniu dzisiejszym radny 
otrzymał odpowiedź na interpelację od Starosty Włocławskiego cyt.: „W dniu 24 września 
2018 roku Zarząd Powiatu we Włocławku pozytywnie zaopiniował propozycję 
rozdysponowania powyższej publikacji mieszkańcom Powiatu Włocławskiego ( …) Radnym 
Rady Powiatu – 22 sztuki, Przewodniczący Rady Gminy / Miasta – 13 sztuk, 
Wójtowie/Burmistrzowie Powiatu Włocławskiego – 13 sztuk, Urzędy Gmin/Urzędy Miasta 
i Gminy Powiatu Włocławskiego - 13 sztuk, 14 Bibliotek Gminnych/Miejskich – po 7 szt. 
(łącznie 98 sztuk), 42 biblioteki szkolne  z terenu Powiatu Włocławskiego – po 3 szt. (łącznie 
126 sztuk), w ramach promocji Powiatu Włocławskiego, podczas licznych uroczystości, 
obchodów rocznic, w których udział biorą przedstawiciele władz samorządu Powiatu 
Włocławskiego – ok. 660 stuk”. Radny nie chciałby oceniać zasadności  takiego, a nie innego 
grona osób, którym ta publikacja będzie przekazana. Radny złożył wniosek, aby to grono 
poszerzyć, aby te wydawnictwo stało się bardziej powszechne i było czytane. Radny 
zastanawia się, dlaczego dla radnych Rady Powiatu zaplanowano 22 sztuki? O ile radny 
pamięta radni kadencję rozpoczynali w ustawowym składzie i wiele wskazuje na to, że w tym 
ustawowym składzie radni będą kończyć kadencję. Radny zapytał, kto jest tą osoba, dla 
którego zaplanowano 2 sztuki? 
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że skład rady się zmieniał, ponieważ niektórzy 
rezygnowali  z mandatu i w to miejsce wstępowały inne osoby, dlatego wyliczono też dla tych 
osób  i w  związku z tym są 22 sztuki. 
Radny Piotr Stanny powiedział, że przyjmując tą argumentację wyraźnie trzeba byłoby 
wskazać, że byłym i obecnym radnym Rady Powiatu we Włocławku tej kadencji. Radny 
powiedział, że są Przewodniczący Rad Gminy /Miasta - 13 stuk. Powiat swoją siedzibę ma na 
trenie Miasta Włocławek, radny uważa, że tak istotnego samorządu, jakim jest Miasto 
Włocławek nie powinno się pomijać i dostrzega potrzebę, by również taki egzemplarz trafił 
zarówno na ręce Przewodniczącego Rady Miasta Włocławek, jak i do Pana Prezydenta Miasta 
Włocławek, a także do Urzędu Miasta Włocławek. Ubytek będzie niewielki, licząc 
w sztukach a pożytek może być znaczący. Radny zawnioskowana, aby po jednym 
egzemplarzu monografii przekazać byłym Przewodniczącym Rady Powiatu od początku 
powstania Powiatu Włocławskiego, jak również byłym starostom Powiatu Włocławskiego. 
Oni tworzyli powiat i jego historię. Gdyby nie zechcieć uwzględnić tych osób, to byłoby to 
nietaktem, oczywiście z wyłączeniem osoby radnego, ponieważ jest po stronie radnych tej 
kadencji. Radnemu wydaje się to absolutnie zasadne, aby po jednym egzemplarzy monografii 
Powiatu Włocławskiego przekazać do powiatowych jednostek organizacyjnych, aby 
szefowie, dyrektorzy mogli taką pozycję mieć, ponieważ oni również współtworzyli i tworzą 
powiat, i jego historię. Radny nie wie na ile zostanie podzielony jego wniosek i  na ile 
zostanie uznany za zasadny. Składając go radny ma głębokie przekonanie, że ta pozycja nie 
powinna zalegać w zakamarkach, na półkach, ale powinna być egzemplarzem ogólnie 
dostępnym. W związku z powyższym, jeśli pan starosta i zarząd powiatu uznaliby za 
właściwe, aby grono i krąg osób, do których kieruje te wydawnictwo poszerzyć, zmienić, 
radny byłby bardzo zobowiązany.  
Przewodniczący Rady podziękował Panu Stannemu za właściwe uwagi.  
Pani Jadwiga Fijałkowska - Wiceprzewodnicząca Rady powiedziała, że założenia Pana 
Piotra Stannego są dobre. Z tylu egzemplarzy można to rozdysponować. Skoro ta książka już 
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powstała, to być może będzie to można kontynuować na tej zasadzie co kadencja, 2 kadencje 
dodrukowywać listę aktualnych radnych i wznawiać nakład. Nie muszą to być wielkie ilości.   
 
18. Zamknięcie XXXVI Sesji Rady Powiatu.  

 
Przewodniczący Rady w związku ze zrealizowaniem porządku obrad, dnia 25 września   
2018 roku o godzinie 1235 zamknął obrady XXXVI Sesji Rady Powiatu we Włocławku. 
 
 

Przewodniczący Rady 
 

Zygmunt Stanisław Wierzowiecki 
 

      Sekretarz obrad 
XXXVI Sesji Rady Powiatu 
 
   Jan Krzyżanowski 
 
 
 
 
 
       Sekretarz obrad 
XXXVI Sesji Rady Powiatu 
 
      Karol Matusiak 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowały: 
1) Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ………… 
2) Marta Grzegórska   ………………………… 
 


